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Cărăușu Romică Ștefan, elev în clasa a XI-a C: 

  
,,Experiența avută în cadrul proiectului Euroscola în sesiunea din 30.11.2023 a fost una 

fascinantă. Activitatea desfășurată în plenul Parlamentul European a fost una încântătoare, am 

avut onoarea de a fi în prezenţa domnului vicepreședinte al Parlamentului European, Marc 

Angel. Dumnealui a fost foarte deschis cu noi și a dedicat două ore din programul dânsului 

pentru a întreține o sesiune de Q&A cu noi, răspunzând într-o manieră calmă și într-un limbaj 

colocvial, ușor accesibil nouă.  

Tot în cadrul sesiunii din data de 30.11.2023, am fost implicați în activităţi specifice în 

plenul Parlamentului European, ocazie  cu care am avut plăcerea de a observa și de a înţelege 

cum se desfășoară activitatea unui europarlamentar. Am avut ocazia să votăm pro sau contra și 

să dezbatem anumite amendamente referitoare la tema ,,Cybersecurity” și ,,Siguranța pe 

internet”. În concluzie, mă simt onorat că am avut ocazia unică să fac parte din programul 

Euroscola. Această activitate mi-a lărgit orizonturile și mi-a permis să îmi creez legături noi, să 

observ caracterul oamenilor ce se află la conducere, dar și munca pe care europarlamentarii o 

depun.” 

 

  

Patriu Larisa, clasa a IX-a D: 

,,Vizita la Parlamentul European din Strasbourg, unde am avut ocazia să fiu deputat 

pentru o zi, a fost o experiență de neuitat. Dezbaterea despre securitatea cibernetică a fost foarte 

interesantă și mi-am dat seama cât de important este acest subiect. Mă bucur că am avut ocazia 

de a pune întrebari vicepresedintelui Parlamentului European. În tot acest timp, am învățat atât 

de multe și m-am bucurat de fiecare moment. Consider că a fost o experienţă minunată, 

petrecută cu oameni frumoşi, ce mă va ajuta în dezvoltarea mea şi care sper să se mai repete." 

 

Scutariu Lavinia, clasa a XI-a B:  

,,Pentru mine această experiență a fost o ocazie de a mă dezvolta pe plan cultural şi de 

a pătrunde în tainele politicii. În prima parte am avut ocazia de a-l cunoaște pe vicepreședintele 

Parlamentului European  și de a-i adresa întrebări la care acesta a răspuns cu căldură, iar în cea 

de a doua parte a zilei am participat la simularea adoptării unei legi. Participând la această 

activitate mi-am dat seama câtă muncă este în spatele adoptării unei legi și câte discuții cu 

argumente și contraargumente au loc." 

 

 

Rugină Anamaria, clasa a X-a D: 

,,Pentru mine, această experiență a fost una de neuitat. Am avut oportunitatea de a 

participa la o dezbatere, ne-am putut exprima opiniile, am putut comunica între noi și am 

socializat cu alte persoane din diferite țări ale Uniunii Europene. Cu siguranța dacă voi mai 

avea ocazii de acest gen, voi fi bucuroasă să repet aceste experiențe!” 

 



2 
 

 

Șchiopu Iuliana, clasa a X-a F: 

,,Experienta de la acest program a fost una interesantă. Am putut adresa întrebari 

vicepreşedintelui Parlamentului European, care ne-a răspuns cu mult interes. În a doua parte a 

programului am avut ocazia de a dezbate un subiect foarte important în zilele noastre, 

,,egalitatea dintre femei si barbati”, având ocazia să ascult şi să exprim la rândul meu un punct 

de vedere.” 

 

Stoean Dragoș, clasa a X-a D: 

,,Este remarcabil faptul că am interacționat cu elevi din întreaga Uniune Europeană, 

oferindu-ne șansa de a schimba perspective și de a înțelege diversitatea culturilor europene. 

Un moment deosebit a fost posibilitatea de a adresa întrebări direct în Parlament. Această 

interacțiune a adăugat un aspect practic și personal la experiență noastră, permițându-ne să 

aflăm mai multe despre procesele decizionale europene. 

În plus, am avut onoarea de a vota asupra unor legi propuse. Motivarea voturilor noastre a fost 

un exercițiu important în care am fost încurajați să ne exprimăm convingerile și să înțelegem 

implicațiile deciziilor noastre.” 

 

Pălăşanu Miguel Alfonso, clasa a XI-a C: 

,,În opinia mea, activitatea desfăşurată la Strasbourg a fost una educativă din toate 

punctele de vedere. Mi-a plăcut să aflu lucruri noi despre funcționarea Parlamentului European 

şi să fiu implicat in activităţi interactive şi interesante cum ar fi simularea muncii de 

europarlamentar. Mi-a plăcut de asemenea şi căldura cu care am fost primiţi în clădirea 

Parlamentului. Am avut parte de o organizare bună şi dacă ar fi să repet experienţa, aş face-o 

cu toată inima! Această călătorie ne-a oferit o perspectivă unică asupra modului în care tinerii 

din diverse țări pot contribui la procesul democratic la nivel european!” 


